

RÉPUBLIQUE DU CAMEROUN

*Paix – Travail – Patrie*

RÉGION DE L'EXTREME NORD

DÉPARTEMENT DU DIAMARE

COMMUNE DE DARGALA



REPUBLIC OF CAMEROON

*Peace – Work – Fatherland*

FAR NORTH REGION

DIAMARE DIVISION

DARGALA COUNCIL

**COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHES PUBLICS DE DARGALA**

**AVIS DE CONSULTATION DE DEMANDE DE COTATION**

**N° 01 AC/C. DARGALA/CIPM-D/2021 DU 3.5.2021 RELATIVE A LA FOURNITURE EN KITS DE LUTTE CONTRE LE CORONAVIRUS DANS LA COMMUNE DE DARGALA, DEPARTEMENT DU DIAMARE, REGION DE L'EXTRÊME-NORD.**

**Financement : Fonds Spécial de Solidarité Nationale pour la lutte contre le Coronavirus (MINDDEVEL)**

**1. Objet de la Consultation**

Dans le cadre de l'exécution Fonds Spécial de Solidarité Nationale pour la lutte contre le Coronavirus (MINDDEVEL), le Maire de la Commune de Dargala, Autorité Contractante, lance une Demande de Cotation pour la fourniture en kits de lutte contre le coronavirus dans la Commune de Dargala, Département du Diamaré, Région de l'Extrême-Nord.

**2. Consistance des prestations**

Les prestations de la présente Demande de Cotation consistent en fourniture en kits de lutte contre le coronavirus dans la Commune de Dargala, Département du Diamaré, Région de l'Extrême-Nord, tel que précisé dans les spécifications techniques.

**3. Délais de livraison**

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des fournitures objet de la présente Demande de Cotation est de **Trente (30) jours calendaires**.

**4. Financement**

Les prestations de la présente Demande de Cotation sont financées par le **Fonds Spécial de Solidarité Nationale pour la lutte contre le Coronavirus (MINDDEVEL)**, suivant le tableau ci-après :

| N°     | Nature de la Prestation                                                                                                         | Montant TTC                        | Prévisionnel | Imputation Budgétaire |
|--------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------------------------|--------------|-----------------------|
| Unique | Fourniture en kits de lutte contre le coronavirus dans la Commune de Dargala, Département du Diamaré, Région de l'Extrême-Nord. | 5 000 000<br>(Cinq millions) F.CFA |              |                       |

##### **5. Coût prévisionnel**

Le coût prévisionnel de l'opération est de **5 000 000 (Cinq millions) F.CFA**

##### **6. Participation et origine**

La participation au présent Avis de Demande de Cotation est ouverte à toute Entreprise de droit camerounais, justifiant des capacités techniques et financières requises et disposant d'un agrément de livraison des matériels et produits divers pour la bonne réalisation des prestations qui en constituent l'objet.

##### **7. Consultation du Dossier de Demande de Cotation**

Le dossier peut être consulté dès publication du présent avis à la Commune de Dargala, aux heures ouvrables.

##### **8. Acquisition du Dossier de Demande de Cotation**

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables auprès de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés Publics (SIGAMP) de la Commune de Dargala, dès publication du présent Avis contre présentation de l'Original de la quittance de versement à la **Recette Municipale de la Commune de Dargala** d'une somme non remboursable de **Dix mille (10 000) francs CFA**, représentant les frais d'achat de la Demande de Cotation.

Sous peine de rejet, la quittance devra préciser clairement le numéro de l'Avis de Demande de Cotation et ne devra comporter aucune rature ni élément de nature à remettre en cause son authenticité.

Lors du retrait de la Demande de Cotation, les soumissionnaires devront se faire enregistrer en laissant leur adresse complète : Boîte Postale, Téléphone, Fax, E-mail, sur une photocopie de la quittance.

##### **9. Remise des offres**

Chaque offre, rédigée en Français et en Anglais, en Sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marqués comme tels, conformes aux prescriptions du Dossier de Cotation, devra être déposée contre récépissé sous plis fermé, à la Commune de Dargala, au plus tard le 15 FEV 2021 2021, à 14 heures (heure limite) et devra obligatoirement porter la mention :

**«AVIS DE CONSULTATION DE DEMANDE DE COTATION »**

N° 01 /AC /C. DARGALA/CIPM-D/2021 DU 12.5. JAN. 2021 RELATIVE A LA FOURNITURE EN KITS DE LUTTE CONTRE LE CORONAVIRUS DANS LA COMMUNE DE DARGALA, DEPARTEMENT DU DIAMARE, REGION DE L'EXTRÊME-NORD.

**Financement : Fonds Spécial de Solidarité Nationale pour la lutte contre le Coronavirus (MINDDEVEL)**

**A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »**

##### **10. Recevabilité des offres**

Chaque soumissionnaire devra fournir un acte de cautionnement provisoire, valable pendant trente (30) jours au-delà de la date originale de validité des offres et sera établi par un établissement Bancaire agréé par le Ministre en charge des Finances et dont la liste se trouve en annexe. Le montant de ce cautionnement est fixé à Cent mille (100 000) francs CFA.

A défaut de cette caution de soumission et conformément à l'arrêté N° 093/CAB/PM du 05 Novembre 2002 fixant les montants de la caution de soumission et les frais du dossier d'Appel d'Offres, les PME à capitaux et dirigeant nationaux peuvent produire une hypothèque légale.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de la Demande de Cotation.



Elles devront obligatoirement avoir été établies postérieurement à la date de lancement de l'Appel d'Offres

### **11. Ouverture des plis**

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces des Offres Administratives, Techniques et Financières aura lieu le **15 FEV 2021**, à 15 Heures précises, par la Commission Interne de Passation de Marchés (CIPM) de Dargala, dans la salle des actes de la Commune de Dargala.

Chaque soumissionnaire peut assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de son choix dûment mandatée, ayant une connaissance parfaite de ses offres.

### **12. Conformité des Offres**

#### **12.1 Principaux critères éliminatoires:**

- a) Absence de la caution de soumission ou d'un Chèque certifié ;
- b) Absence dans un délai de 48 heures après le dépôt des offres, d'au moins une des pièces du dossier administratif à l'exception de la caution de soumission ou du Chèque certifié ;
- c) Non-conformité dans un délai de 48 heures après le dépôt des offres, d'au moins une des pièces du dossier administratif;
- d) Usage de faux documents ou de documents scannés;
- e) Omission d'un prix quantifié du devis estimatif;
- f) Absence d'un sous détail des prix;
- g) Faire partie de la liste des entreprises interdites de la commande publique par le Ministère des Marchés Publics.

#### **12.2 Principaux critères de qualification**

L'évaluation des Offres techniques se fera selon une grille de notation binaire (oui/non):

- a) Références de l'Entreprise ;
- b) Caractéristiques techniques
- c) Proposition technique et planning de livraison ;
- d) Délai de livraison;
- e) Présentation générale de l'Offre;
- f) Preuves d'acceptation des clauses à caractère administratif et technique.

Seuls les Soumissionnaires ayant obtenu 70% de OUI seront qualifiés pour la suite de la procédure et verront leur Offre financière analysée.

### **13. Références prix et attribution**

Il sera considéré les montants toutes taxes comprises à l'issue de l'évaluation de l'offre financière, la Lettre Commande sera attribuée au soumissionnaire remplissant les capacités techniques et administratives requises et dont l'offre financière évaluée est la moins disante après correction.

### **14. Durée de validité des offres**

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

### **15. Renseignements complémentaires**

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès du SIGAMP de la Commune de Dargala; Tél : 698 14 33 64/696 90 24 44.

### **16. Additif à l'Avis de consultation**

Le Maître d'Ouvrage ou l'Autorité Contractante se réserve le droit d'annuler ou de modifier la présente Demande de Cotation avant la date limite de dépôt des offres suite à une demande d'éclaircissements d'un soumissionnaire relevant un manquement au dossier de Demande de Cotation.

### **17. Numéros verts :**

Dans le cadre de l'amélioration de la gouvernance dans le Système des Marchés Publics au Cameroun, des numéros verts (Appels & SMS gratuits) peuvent être utilisés à toutes fins utiles.

Il s'agit en effet de dénoncer tout acte de corruption en appelant ou en envoyant gratuitement un SMS à l'un des numéros ci-après : 673 205 725 & 699 370 748.

Dargala, le

**Le Maire**  
(Autorité contractante)

25 JAN 2021

#### **Ampliations:**

- DD/MINDDEVEL/Diam (POUR CR)
- DDMINMAP-Diam (POUR INFO)
- DDMINDCAF-Diam (POUR INFO)
- ARMP-EN (POUR PUBLICATION ET ARCHIVAGE)
- PRESIDENT CIPM-DARGALA (POUR INFO)
- SOPECAM (POUR PUBLICATION)
- AFFICHAGE (POUR INFO)
- CHRONO/ARCHIVES

The image shows a circular official stamp of the Dargala Municipality. The text around the perimeter of the stamp includes "MUNICIPALITE DE DARGALA" and "REPUBLICAINE". In the center, there is a signature in blue ink. To the right of the stamp, the name "NEUMBA EKANAKI" is printed in red capital letters. Above the stamp, the date "25 JAN 2021" is stamped in red.





**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER WITH EMERGENCY PROCEDURE**

N° 01 / ONIT/C-DARGALA/CIPM-D/2020 OF 25 JAN 2020  
OF \_\_\_\_\_ FOR THE DELIVERY KITS TO FIGHT CORONAVIRUS IN THE  
MUNICIPALITY OF DARGALA, IN DARGALA COUNCIL,  
DIAMARE DIVISION, FAR-NORTH REGION

**1. Subject of the for quotation:**

Within the framework of the 2021 Special fund of National solidarity to fight coronavirus, the Mayor of Dargala Council, Contracting Authority, hereby launches an open national invitation to tender with emergency procedure for the delivery Kits to fight coronavirus in the Municipality of Dargala, in Dargala Council, Diamare Division, Far -North Region.

**2. Nature of services:**

The services of this present request for Quotation is the **delivery Kits to fight coronavirus in the Municipality of Dargala, in Dargala Council, Diamare Division, Far -North Region.**

| N°   | Nature of works                                                                                                             | Locality | Sub Division | Owner Project   |
|------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------|--------------|-----------------|
| Unit | Delivery Kits to fight coronavirus in the Municipality of Dargala, in Dargala Council, Diamare Division, Far -North Region. | Dargala  | Dargala      | Dargala Council |

**3. Execution deadline**

The maximum execution deadline provided for by the Project Owner for the execution of the works of this tender shall be Thirty (30) calendar days, as from the date of notification of the service order to start the works

**4. Financing**

The works which form the subject of this invitation to tender are financed by Special fund of national solidarity to fight coronavirus of the Ministry of Decentralization and Local Development for the 2020 financial year, for the amount of Five million (5 000 000) francs CFA:

| N°   | Nature of works                                                                                                             | Enveloppe TTC                      | Budget Head |
|------|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------------------------|-------------|
| Unit | Delivery Kits to fight coronavirus in the Municipality of Dargala, in Dargala Council, Diamare Division, Far -North Region. | 5 000 000<br>(five millions) F.CFA |             |

**5. Participation and origin**

Participation in this invitation of tender is opened to Cameroonian Law Firms that fulfill the requirement of this Tender with justification of Technical and Financial means to execute the Supply, and who has Pharmaceutical and Medical supply Agreement.

**6. Consultation of tender file:**

The file may be consulted during working hours at the Dargala Council as soon as this notice is published

**7. Acquisition of the Tender file:**

A complete set of bidding documents must be purchased at the Dargala Council, telephone number 698 14 33 64, Po. Box 575 DARGALA, by interested bidders as soon as this notice is published upon presentation of a receipt of payment of a non-refundable fee of 10.000 (ten thousand) francs CFA at the Dargala Municipal Treasury.

**8. Submission of offers:**

Each offer drafted in English or French in seven (07) copies including one (1) original and six (06) copies, marked as such should reach to the Dargala Council, not later than ..... at 11 O'CLOCK local time and should carry the inscription:

**OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER WITH EMERGENCY PROCEDURE**  
N° 01 / ONIT /C-DARGALA/CIPM-D/2021 OF 25 JAN 2021  
OF ..... **FOR THE DELIVERY KITS TO FIGHT CORONAVIRUS IN THE**  
**MUNICIPALITY OF DARGALA, IN DARGALA COUNCIL,**  
**DIAMARE DIVISION, FAR-NORTH REGION**

**FINANCING: Special fund of National solidarity to fight coronavirus (MINDDEVEL)**

**« TO BE OPENED ONLY DURING THE BID-OPENING SESSION »**

**9. Admissibility of offers**

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first rate-bank approved by the Ministry in charge of Finance featuring on the list in document 12 of the tender file of an amount of **One hundred thousands (100 000) CFA** valid for thirty (90) days beyond.

Under threat of rejection, the administrative documents required, must be produced in originals or true copies certified by the issuing service or an administrative authority (Senior Divisional Officer, Divisional Officer...) in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender.

**They must not be older for more than three preceding the original date of submission must have been established after the signing of the tender notice.**

financial offers shall be do opened on..... that 14 o clock by the Tenders Board attached to the Dargala Council at the Conference hall of the Dargala Council. Each bidder may attend the opening session or may be represented by a person of his choice, heaving an expert and excellent knowledge of the offers

**10. Opening of bids**

The bids shall be opened at once. Both administrative documents, technical and

**11. Tender evaluation criteria**

**11.1 Eliminary criteria**

- a) Absence of Bid bond and certified cheque ;
- b) Absence 48 hours after offers deposit, less than one piece of administrative offer except Bid bond or certified cheque ;
- c) Non-conformity 48 hours after offers deposit, less than one piece of administrative;
- d) False declaration in the Tender file of the Bidder no matter the file ; For This effect the contracting authority and DCTB has the reserves and right to authentify all the documents which



seems not to correct.

- e) Incomplete technical offers for absence of:
  - Declare in his Technical file that the Bidder by honor is not among the enterprise or group of enterprise that have abandon projects for the past Three (03) years and who have not been on the list of suspended enterprises by Ministry Of Public Contracts.
- f) Non existence in technical offers of the aspect « organisation, méthodology et planning » ;
- g) Omission of one quantified prices under details;
- h) Incomplete financial offers for absence of suitable pieces:
  - Submission letter ;
  - Unitaries prices bordereau (BPU) accordind to the model with HTVA prices in chiffers and letters;
  - quantitative and estimative détail (DQE);
  - Unitaries prices under details;
- i) Non satisfactory of less than 70% of Essential Criteria.  
11.2. Essential Criterias :
  - i) References of the Enterprise ;
  - ii) Availiability of materials and Essential Equipment ;
  - iii) Methodology and Planning of Execution.

Each file declared technically conform most satisfy all eliminatoriy criterias and have at least 70% of the Essential Criterias mention above. Evaluated in conformity with the table of Evaluation the Technical file.

## **12. AWARD OF CONTRACTS:**

The Mayor of Dargala council, Contracting Authority, will award the Contract to the Bidder technically qualified and evaluated lowest Bidder (not anormally low) after verification and correction of the prices unity and judge substantially in conform to the Tender File Documents.

## **13. Validity of Offers:**

Bidders will remain committed to the offers during ninety (90) days, from the deadline set for the submission of tenders.

## **14. Complementary information:**

Complementary and technical information may be obtained at Dargala Council, Project Owner during working hours at Contracting Authority services.

## **15. Toll-free numbers**

In order to improved good governance in the Public Contracts System (fight against corruption), numbers below (free of charge) can be used if necessary.

For any case of corruption, please call or send a sms at the following numbers: 673 205 725 / 699 370 748

## **Carbon Copies**

- DD/MINDDEVEL/Diam (POUR CR)
- DDMINMAP-Diam (POUR INFO)
- DDMINDCAF-Diam (POUR INFO)
- ARMP-EN (POUR PUBLICATION ET ARCHIVAGE)
- PRESIDENT CIPM-DARGALA (POUR INFO)
- SOPECAM (POUR PUBLICATION)
- AFFICHAGE (POUR INFO)
- CHRONO/ARCHIVES

Dargala, on the

25 JAN 2021

The Mayor of Dargala council  
(THE CONTRACTING AUTHORITY)

ADIL E. KARAH